
Zápis č. 5/5/2012 z riadneho rokovania Rady Rozhlasu a televízie Slovenska 
24. mája 2012 so začiatkom o 10,00 h. 

 
Prítomní členovia Rady RTVS: Milan Antol, Dóra Hushegyiová, Michal Jesenko, Miroslav 
Kollár, Ildikó Nagy, Vladimír Slovák, Vladimír Talian 
Ospravedlnený: Martin Kabát 
Hostia: Miloslava Zemková – generálna riaditeľka RTVS (ďalej len „GR RTVS“) 
Ľuboš Machaj – riaditeľ Sekcie programu SRo 
Mgr. Andrej Miklánek – riaditeľ Sekcie programu STV 
Ing. Daniela Vašinová – riaditeľka Sekcie ekonomiky  
Miesto konania: Bratislava, Mýtna 1, zasadačka GR RTVS na 6. posch. 
 
1. Otvorenie zasadnutia – schválenie programu rokovania 
Rokovanie zvolal, otvoril a viedol predseda Rady RTVS M. Kollár. Na začiatku rokovania 
privítal všetkých prítomných. Skonštatoval, že je prítomných 7 členov Rady RTVS a rada je 
schopná uznášať sa.  
 
M. Kollár skonštatoval, že nie sú žiadne návrhy na zmenu alebo doplnenie návrhu programu. 
Dal hlasovať o programe rokovania: 
Uznesenie č. 43/2012: 
Rada RTVS schvaľuje program rokovania v navrhnutom znení:  

1. Otvorenie zasadnutia – schválenie programu rokovania.  
2. Kontrola plnenia uznesení prijatých Radou RTVS v predchádzajúcom období. 
3. Správa o činnosti Rady RTVS za rok 2011 (spravodajkyňa I. Nagy). 
4. Stanovisko Rady RTVS k výsledkom hospodárenia RTVS v roku 2011 (spravodajca M. 

Kabát). 
5. Vyhodnotenie plnenia programovej služby za rok 2011 radou (spravodajcovia M. Antol, 

V. Talian). 
6. Výročná správa RTVS za rok 2011 (spravodajca M. Kollár). 
7. Rámcová správa o činnosti RTVS, o. i.:  

a) informácia o aktuálnom stave hospodárenia a plnenia programovej služby 
RTVS; 

b) informácia o personálnych zmenách v manažmente RTVS; 
c) informácia o zámere vstúpiť do zmluvného záväzku v zmysle par. 15 ods. 3 

písm. h) zákona č. 532/2010 Z. z. o RTVS, informácia o návrhu na 
prevod/prenájom majetku RTVS a informácia o verejných obstarávaniach 
(spravodajca M. Kollár); 

d) informácia o zmluvách nad 10 000 eur uzavretých v predchádzajúcom období 
(čl. 7 ods. 2 Štatútu Rady RTVS) (spravodajca M. Kabát); 

e) rôzne. 
8. Návrh na zmenu Organizačného poriadku RTVS (spravodajca M. Jesenko). 
9. Správa o hospodárení a plnení záväzných ukazovateľov rozpočtu Rozhlasu a televízie 

Slovenska za I. štvrťrok 2012 (spravodajca M. Kabát). 
10. Sťažnosti a podnety. 

a) Odvolanie voči rozhodnutiu podľa zákona č. 211/2000 Z. z. o slobode 
informácií  (spravodajca M. Jesenko) 

11. Rôzne 
a) Korešpondencia. 

 
Za: 7 / M. Antol, D. Hushegyiová, M. Jesenko, M. Kollár, I. Nagy, V. Slovák,  

V. Talian / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0 
Neprítomný: 1 / M. Kabát /    
Uznesenie bolo prijaté. 
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2.  Kontrola plnenia uznesení prijatých Radou RTVS v predchádzajúcom období. 
M. Kollár informoval členov Rady RTVS o stave plnenia jednotlivých uznesení rady. 
M. Kollár predložil návrh na uznesenie a dal o ňom hlasovať: 
Uznesenie č. 44/2012: 
Rada RTVS berie na vedomie správu o kontrole uznesení z predchádzajúceho obdobia. 
Uznesenie Vyhodnotenie 
47./2011 Úloha trvá, vyhodnotí sa priebežne 
84./2011 Plní sa priebežne. 

22.  Nevyhodnocuje sa. 
23.  Nevyhodnocuje sa. 
24.  Nevyhodnocuje sa. 
25.  Nevyhodnocuje sa. 
26.  Nevyhodnocuje sa. 
27.  Nevyhodnocuje sa. 
28.  Nevyhodnocuje sa. 
29.  Splnené. 
30.  Nevyhodnocuje sa. 

 
Za: 7 / M. Antol, D. Hushegyiová, M. Jesenko, M. Kollár, I. Nagy, V. Slovák,  

V. Talian / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0 
Neprítomný: 1 / M. Kabát /    
Uznesenie bolo prijaté. 
 
3. Správa o činnosti Rady RTVS za rok 2011 
M. Kollár informoval, že sa pokračuje v prerušenom bode z ostatného rokovania. Správu 
doplnil o pripomienky M. Antola, ktorý jediný poslal návrhy na doplnenie. 
I. Nagy, ako spravodajkyňa k tomuto bodu, detailne oboznámila členov Rady RTVS 
s obsahom predloženej správy a odporučila predložený materiál schváliť. 
M. Kollár predložil návrh na uznesenie a dal o ňom hlasovať: 
Uznesenie č. 45/2012: 
Rada RTVS prerokovala a schvaľuje Správu o činnosti Rady RTVS za rok 2011 a ukladá 
predsedovi Rady RTVS, aby ju predložil Výboru NR SR pre kultúru a médiá. 
T: 31. 5. 2012 
Z: predseda Rady RTVS 
 
Za: 7 / M. Antol, D. Hushegyiová, M. Jesenko, M. Kollár, I. Nagy, V. Slovák,  

V. Talian / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0 
Neprítomný: 1 / M. Kabát /   
Uznesenie bolo prijaté. 
 
4. Stanovisko Rady RTVS k výsledkom hospodárenia RTVS v roku 2011 
M. Kollár informoval, že predložený materiál vzišiel na základe posúdenia výsledkov 
hospodárenia RTVS 2011 Dozornou komisiou Rady RTVS. Skonštatoval, že stanovisko má 
dve časti: v prvej rada konštatuje základné fakty k hospodáreniu RTVS, ktoré sa týkajú 
výsledku hospodárenia a jeho príčin a konštatuje, že z hľadiska plnenia záväzných 
ukazovateľov rozpočtu ich čerpanie neprekročilo stanovený ukazovateľ; v druhej časti sa 
stanovisko venuje hospodáreniu s prostriedkami zo zmluvy so štátom. 
M. Kollár predložil návrh na uznesenie a dal o ňom hlasovať: 
Uznesenie č. 46/2012: 
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Rada RTVS schvaľuje Stanovisko Rady RTVS k výsledku hospodárenia Rozhlasu a televízie 
Slovenska v roku 2011 v zmysle § 19 ods. 13 písm. c) zákona č. 532/2010 Z. z. o RTVS 
v predloženom znení, ktoré je ako príloha súčasťou tohto uznesenia. 
 
Za: 7 / M. Antol, D. Hushegyiová, M. Jesenko, M. Kollár, I. Nagy, V. Slovák,  

V. Talian / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0 
Neprítomný: 1 / M. Kabát /   
Uznesenie bolo prijaté. 
 
Príloha k uzneseniu č. 46/2012: 

Stanovisko Rady RTVS k výsledku hospodárenia Rozhlasu a televízie Slovenska 
v roku 2011 

 
Rada RTVS vo vzťahu k hospodáreniu Rozhlasu a televízie Slovenska v roku 2011 
konštatuje nasledovné: 

Hospodárenie RTVS rok 2011 z hľadiska čerpania rozpočtu príjmov a výdavkov sa skončilo 
prebytkom (v metodike ESA 95) vo výške 11 214 399 €. Tento bol dosiahnutý nižším 
čerpaním výdavkov bez výdavkových finančných operácií (plnenie rozpočtu na 83,89 %), pri-
čom príjmy bez príjmových finančných operácií boli plnené na 96,74%.  

Z hľadiska plnenia záväzných ukazovateľov rozpočtu (bežné výdavky, kapitálové vý-
davky, celkový prebytok a prebytok/schodok RTVS (v metodike ESA 95) je možné 
skonštatovať, že ich čerpanie neprekročilo stanovený ukazovateľ: 

v € 

Záväzný ukazovateľ rozpočtu 
RTVS 

Rozpočet  
2011 

Skutočnos
ť 2011 Rozdiel 

Plnenie 
rozpočt
u  
v % 

bežné výdavky 121 086 
231 

105 157 
606 -15 928 625 86,85 

kapitálové výdavky 6 759 931 2 090 478 -4 669 453 30,92 
celkový prebytok -1 027 417 15 580 518 16 607 935 x 

prebytok/schodok v metodike ESA  - 5 393 018 11 214 399 16 607 417  x 

 
Vo vzťahu k hospodáreniu Rozhlasu a televízie Slovenska s finančnými prostriedkami 
poskytnutými na základe zmluvy so štátom Rada RTVS konštatuje nasledovné: 
 
Organizačná zložka Slovenský rozhlas 
Na základe zmluvy s Ministerstvom kultúry SR č. MK-78/09/M o obsahoch, cieľoch 
a zabezpečení služieb verejnosti v oblasti rozhlasového vysielania na roky 2010 – 2014 
a dodatku č. 2 MK-52/10/M na rok 2011 bol Slovenskému rozhlasu poskytnutý finančný 
príspevok zo štátneho rozpočtu: 
1. Na uskutočnenie pôvodných programov  

vo verejnom záujme v typovo dohodnutom rozsahu  2 200 000,- € 

2. Na uskutočnenie účelových investičných projektov  
v dohodnutom rozsahu 800 000,- € 

3. Na úhradu nákladov spojených so zabezpečením vysielania 
do zahraničia v dohodnutom rozsahu 1 000 000,- € 

 
 
 



Strana 4 z 23 
 

Ad 1:  
V zmysle čl. I ods. 2, časti „B“ realizovať programový záväzok, ktorého obsahom je 
uskutočnenie pôvodných programov vo verejnom záujme v rozsahu dohodnutom v 
dodatku č. 2. 
SRo vyrobil 9 114 vybraných pôvodných programov vo verejnom záujme, čo oproti zmluvne 
dohodnutému záväzku 9 511 programov predstavuje nižšie plnenie zmluvy o 397 programov.  
SRo na uvedený účel čerpal finančné prostriedky vo výške 2 136 351,98 €. Nevyčerpané 
finančné prostriedky  vo výške 63 648,02 € vrátil dňa 22. 2. 2012 na účet MK SR. 
 
Ad 2.:  
V zmysle čl. I ods. 2, časti „C“ uskutočniť účelové investičné projekty v rozsahu dohodnutom 
v dodatku č. 2.  
SRo v roku 2011 kapitálový príspevok nečerpal, realizácia účelových investičných projektov 
bude uskutočnená do 30. 9. 2012 a vyúčtovanie použitia príspevku predložené v zmysle čl. 
V. ods. 2. písm. b) Zmluvy č. MK-78/09/M najneskôr do 10. 10. 2012.  

 
Ad 3.  
V zmysle čl. I ods. 2, časti „D“ zabezpečiť vysielanie do zahraničia v rozsahu dohodnutom v 
dodatku č. 2. 
Celkové náklady SRo na zabezpečenie vysielania do zahraničia v roku 2011 boli vo 
výške 978 699,87 €. Nevyčerpanú časť príspevku vo výške 21 300,13 €, vrátil SRo dňa 
22. 2. 2012 na účet Ministerstva kultúry SR. 
 
Organizačná zložka Slovenská televízia 
Na základe zmluvy MK – 77/09/M o obsahoch, cieľoch a zabezpečení služieb verejnosti 
v oblasti televízneho vysielania na roky 2010 – 2014 a dodatku č. 2 na rok 2011 boli RTVS – 
organizačnej zložke Slovenskej televízii z rozpočtu Ministerstva kultúry SR v roku 2011 
poskytnuté finančné prostriedky vo výške 10 000 000 €, ktoré boli určené:  
  
1. na úhradu nákladov spojených s uskutočnením nových pôvodných 
televíznych programov vo verejnom záujme 

7 932 569 € 

2. na úhradu kapitálových výdavkov 2 067 431 € 
 

Finančné prostriedky boli pripísané na účet RTVS v troch splátkach: dňa 13. 4. 2011 vo 
výške 5 mil. €, dňa 4. 7. 2011 vo výške 2,5 mil. € a dňa 17. 10. 2011 v sume 2,5 mil. €. 
Vzhľadom na skutočnosť, že zmluva bola podpísaná až v apríli 2011, RTVS – OZ STV  
mohla časť finančných prostriedkov na výrobu televíznych programov použiť až do konca 
marca 2012 a finančné prostriedky súvisiace s investičnými projektmi môže RTVS – OZ STV 
použiť až do 30. 9. 2012.    
 
Ad 1: 
Vyhodnotenie plnenia rámcovej zmluvy v rozsahu dohodnutom v dodatku č. 2 – časť 
B – špecifikácia programového záväzku na rok 2011  
Z celkovej poskytnutej sumy vo výške 7 932 569 € sa vyčerpali do 31. 3. 2012 finančné 
prostriedky vo výške 7 866 837,88 € (v štruktúre 6 596 565,05 € na projekty vo vlastnej 
výrobe a 1 270 272,83 € na koprodukčné projekty). Nevyčerpané finančné prostriedky vo 
výške 65 731,12 € boli vrátené Ministerstvu kultúry dňa 5. 4. 2012.      
 
Ad 2: 
Vyhodnotenie plnenia rámcovej zmluvy v rozsahu dohodnutom v dodatku č. 2 – časť 
C – špecifikácia účelových investičných projektov na rok 2011 
V rámci dvoch akcií:  

1. HD Trakt – Centrálny záznam, prepis, krátkodobé uchovávanie  
2. Rekonštrukcia MD2 – realizácia  
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je na roky 2011 a 2012 naplánované čerpanie investičných prostriedkov v celkovom objeme 
2 067 431 €. Z plánovaných prostriedkov sa v roku 2011 vyčerpalo 400 362,13 €. 
 
5. Vyhodnotenie plnenia programovej služby za rok 2011 radou 
M. Kollár uviedol, že na tvorbe predloženého materiálu sa podieľali všetci členovia Rady 
RTVS, ktorí sú zvolení za oblasť rozhlasového a televízneho vysielania.  
M. Antol, ako spravodajca k televíznej časti tohto bodu uviedol, že predložený materiál 
konštatuje plnenie zákonných povinností vysielania RTVS. Materiál považuje za vyvážený, 
nevyhýba sa ani pomenovaniu niektorých ťažkostí, ktoré sa vyskytli v roku 2011. 
V. Talian, ako spravodajca k rozhlasovej časti tohto bodu skonštatoval, že môže len súhlasiť 
s hodnotením M. Antola a odporúča materiál schváliť. 
M. Kollár predložil návrh na uznesenie a dal o ňom hlasovať: 
Uznesenie č. 47/2012: 
Rada RTVS schvaľuje Vyhodnotenie vysielania televíznych a rozhlasových programových 
služieb Rozhlasu a televízie Slovenska za rok 2011 v zmysle § 19 ods. 13 písm. b) zákona 
č. 532/2010 Z. z. o RTVS v predloženom znení, ktoré je ako príloha súčasťou tohto 
uznesenia. 
 
Za: 7 / M. Antol, D. Hushegyiová, M. Jesenko, M. Kollár, I. Nagy, V. Slovák,  

V. Talian / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0 
Neprítomný: 1 / M. Kabát / 
Uznesenie bolo prijaté. 
 
Príloha k uzneseniu č. 47/2012: 
Vyhodnotenie vysielania televíznych a rozhlasových programových služieb Rozhlasu 

a televízie Slovenska za rok 2011 Radou RTVS 
 
Rozhlas a televízia Slovenska ako vysielateľ zo zákona má povinnosti vo vzťahu k vysielaniu 
televíznych a rozhlasových programových služieb, ktoré mu vyplývajú zo zákona č. 532/2010 
Z. z. o Rozhlase a televízii Slovenska v znení neskorších predpisov a  povinnosti vyplývajúce 
zo zákona č. 308/2000 Z. z. zo 14. septembra 2000 o vysielaní a retransmisii a o zmene 
zákona č. 195/2000 Z. z. o telekomunikáciách v znení neskorších predpisov. 
 
VYHODNOTENIE PLNENIA ZÁKONNÝCH POVINNOSTÍ VO VYSIELANÍ RTVS  
 
K zákonu č. 532/2010 Z. z. o Rozhlase a televízii Slovenska v znení neskorších 
predpisov 
 
Rada RTVS na základe predložených informácií vo Výročnej správe RTVS za rok 2011 
a štatistiky o odvysielanom programe konštatuje, že Rozhlas a televízia Slovenska 
plnil svojím vysielaním troch televíznych programových služieb1 a deviatich 
rozhlasových programových služieb ustanovenia § 3 zákona č. 532/2010 Z. z. o poslaní 
RTVS, ako aj ustanovenia § 5 ods. 1 zákona č. 532/2010 Z. z. hlavnej činnosti RTVS. 
 
K zákonu č. 308/2000 Z. z. o vysielaní a retransmisii 

Plnenie ukazovateľov vyplývajúcich zo zákona č. 308/2000 Z. z. na Jednotke za rok 
2011 

Povinnosti v zmysle  
zákona č. 308/2000 Z. z. 

Jednotka 
skut. v hod. skut. v  % min. podiel rozdiel 

Európska tvorba (v zmysle zákona) 5 806,4 82,9 % 50,0 % 32,9 % 
                                                           
1
 Trojka ukončila vysielanie 30. 6. 2011. 
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Nezávislá európska tvorba 1 593,3 22,8 % 20,0 % 2,8 % 
Program vo verejnom záujme 5 281,3 60,3 % 50,0 % 10,3 % 

 
Plnenie ukazovateľov vyplývajúcich zo zákona č. 308/2000 Z. z. na Dvojke za rok 2011 

Povinnosti v zmysle  
zákona č. 308/2000 Z. z. 

Dvojka 
skut. v hod. skut. v  % min. podiel rozdiel 

Európska tvorba (v zmysle zákona) 4849,5 97,4 % 50,0 % 47,4 % 
nezávislá európska tvorba 1080,6 21,7 % 20,0 % 1,7 % 
Program vo verejnom záujme 6092,73 90,2 % 50,0 % 40,2 % 

 

Plnenie ukazovateľov vyplývajúcich zo zákona č. 308/2000 Z. z. na Trojke za rok 2011 

Povinnosti v zmysle  
licenčných podmienok č.TD/3 

Trojka 
skut. v hod. skut. v  % min. podiel rozdiel 

Európska tvorba (v zmysle zákona) 357,3 100,0 % 51,0 % 49,0 % 
Nezávislá európska tvorba 34,3 9,6 % 5,0 % 4,6 % 
Program vo verejnom záujme 2 183,32 89,6 % 60,0 % 29,6 % 

 
Rada RTVS na základe predložených informácií vo Výročnej správe o činnosti RTVS za 
rok 2011 a štatistiky o odvysielanom programe konštatuje, že Rozhlas a televízia 
Slovenska v roku 2010 plnila svojím vysielaním povinnosti vysielateľa verejnej služby 
definované v zákone č. 308/2000 Z. z. zo 14. septembra 2000 o vysielaní a retransmisii 
a o zmene zákona č. 195/2000 Z. z. o telekomunikáciách v znení neskorších predpisov.  
 
V súvislosti so spustením vysielania tzv. verejnoprávneho multiplexu a s ukončením 
analógového terestriálneho televízneho vysielania v priebehu roka 2011 a na to 
naviazaným plnením osobitných povinností stanovených v § 18 tohto zákona 
týkajúcich sa rozsahu zabezpečenia multimodálneho prístupu v tých programových 
službách, ktoré RTVS vysiela digitálne, Rada RTVS konštatuje, že po počiatočných 
problémoch s dodržiavaním zákonných limitov v treťom štvrťroku, si RTVS od 
štvrtého štvrťroku plní zákonné povinnosti v plnom rozsahu, ako to vyplýva aj 
z priebežnej monitorovacej správy Rady pre vysielanie a retransmisiu. 
 
ROZHLASOVÉ PROGRAMOVÉ SLUŽBY 
 
Rádio Slovensko  
Program Rádia Slovensko sa kvôli personálnym problémom v roku 2011 veľmi nemenil; 
vysielala sa programová štruktúra z roku 2010. Stál najmä na prúdovom vysielaní, ktorému 
dominoval systematicky podporovaný spravodajsko-publicistický formát. Bolo cítiť aj 
postupné vylaďovanie hudobného formátu tohto najsledovanejšieho okruhu. V podstate 
možno konštatovať, že program nielenže plnil povinnosti, ktoré vysielateľovi plynú zo zákona, 
ale  bol splnený aj z hľadiska vnútorného plánovania. Permanentné udržiavanie svojho 
podielu „na trhu“ slovenských rozhlasových staníc ukázalo správne smerovanie okruhu 
v sledovanom období.    
Jedným z vydarených projektov bola „oslava“ 85. výročia začiatku pravidelného 
rozhlasového vysielania z Bratislavy. Vyzdvihnúť treba aj nástup na propagáciu televízneho 
vysielania RTVS, kde bolo cítiť, že zlúčená inštitúcia žije spolu.    
Trochu problematickejšie vyznelo presadzovanie vlastnej tváre. Uplynulo totiž už jedenásť 
rokov od premenovania okruhu na Rádio Slovensko, na čo si poslucháči za ten čas iste 
dostatočne zvykli. Zvuková grafika okruhu im to však nadštandardne často pripomínala. 
Okrem tohto preexponovania vlastnej identifikácie, veľmi problematicky vyznievala aj 
propagácia vlastných programov. Tretím problémom je zníženie podielu vysielacieho času 
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vyhradeného premiéram slovenských diel na celkovom vysielacom čase oproti roku 2010 
o 1,2  %, i keď ide o plánovanú skutočnosť. 
 
Rádio Regina 
Podobne ako hlavný okruh, i regionálne okruhy splnili povinnosti, ktoré vysielateľovi plynú zo 
zákona, aj z hľadiska vnútorného plánovania. Udržiavali si aj svoje miesto v počúvanosti.  
Pozitívne možno hodnotiť prítomnosť redaktorov v teréne svojich regiónov, čo sa odrazilo 
najmä vo Folklórnom lete a v projekte 20 z 200 s veľmi dobrým poslucháčskym ohlasom.  
Vznik RTVS a s ním spojená zmena organizačnej štruktúry ovplyvnila tvorbu programu na 
Rádiu Regina. Osamostatnili sa štúdiá v Banskej Bystrici a v Košiciach a podliehajú priamo 
generálnej riaditeľke RTVS. V programovej oblasti sa ale naďalej koordinuje spolupráca 
medzi týmito štúdiami a bratislavským štúdiom, aby sa zachoval charakter regionálneho 
rádia rodinného typu.  
Rádio Regina je plnoformátovým rádiom, ktoré prevažne vysiela svoj samostatný, originálny 
program s dôrazom na vytváranie rodinnej atmosféry vo vysielaní.  V nedeľu sa spája s 
Rádiom Slovensko počas omší, bohoslužieb a liturgií, počas týždňa na frekvenciách Rádia 
Regina   14 hodín vysiela aj Rádio Patria-Redakcia národnostno-etnického vysielania v 
Košiciach.  
Rádio Regina v roku 2011 vysielalo autonómny program  v pracovný týždeň 11 hodín a 45 
minút denne, v sobotu 4, v nedeľu 2 hodiny. Vo zvyšnom čase sa Rádio Regina a štúdiá 
RTVS Banská Bystrica a Košice spojili v spoločnom programe.  
Čo sa týka žánrového zloženia programov Rádia Regina, badať silné zastúpenie publicistiky  
(až 24 % ), spravodajstva (6 %), ale najmä hudby a hudobno-slovných programov (57,3 %), 
čo len potvrdzuje tzv. rodinný charakter tohto vysielania.  
Rádio Regina si vytýčila za cieľ byť „príjemným, prívetivým a múdrym spoločníkom 
poslucháčov na celom  Slovensku”, čo sa mu, na základe údajov počúvanosti, aj darí 
dosiahnuť. Odbornosť niektorých relácií Rádia Regina ohodnotili aj v súťaži Novinárska cena 
2011 organizovanej Nadáciou otvorenej spoločnosti  vysoko:   cenu za Najlepšiu rozhlasovú 
reportáž, aj za Najlepší regionálne odvysielaný príspevok, získali relácie Rádia Regina 
Bratislava a Banská Bystrica. 
 
Obidva informačné programy v určitom slova zmysle dobiehali svoje programové 
štruktúry, nakoľko chystali zmeny vo februári 2012. Príprava na nové prerozdelenie 
a silnejšiu charakteristiku svojich formátov však nepoznačili bežiace vysielanie.  
 
Rádio Devín 
Program Rádia Devín vychádzal z programovej štruktúry, ktorá bola uvedená do praxe 
vo februári 2011. Jej prvoradým aspektom bolo plnenie záväzkov vyplývajúcich zo Zmluvy so 
štátom. Rozsah zazmluvnených programov sa blížil k takmer 90-tim % všetkej vyrábanej a 
vzápätí i vysielanej produkcie. Všetky relácie v rámci zmluvy boli v rolu 2011 vyrobené a na 
99  % i odvysielané.    
Programová štruktúra dávala priestor umeleckým, literárno-dramatickým, umeno-vedným 
rozhlasovým útvarom, ako aj hudobným žánrom nekomerčného charakteru: klasická hudba, 
jazz, art rock, folk, blues, šansón, experimentálna hudba. Dodržala stanovený pomer hudby 
a slova v pomere 80  % hudby k 20  % slova. Hudobné členenie podľa žánrov obsahovalo 75  
% klasickej hudby, 15  % jazzu a 10  % ostatných hudobných žánrov nekomerčného typu. 
Rádio Devín svojou programovou štruktúrou v roku 2011 reflektovalo na požiadavky 
poslucháčskej obce a tiež aj na ambíciu podporovať tvorbu mladých začínajúcich umelcov na 
Slovensku. Kombinácia štandardne vysokej úrovne umeleckých programov, širokého výberu 
tém, práce so slovom  a v porovnaní s minulými rokmi i dynamickejšej programovej štruktúry 
boli tými faktormi, ktoré v roku 2011 prispeli aj k nárastu počúvanosti Rádia Devín.   
 
Rádio_FM 
Rádio_FM sa po viacerých výrazných zmenách z minulých rokov vo svojom programe a 
výraze ustálilo. Zreteľná je jeho orientácia na mladého, náročného poslucháča, ktorý sa 
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neuspokojí s prijímaním bežne dostupných hitov, ale má neustále chuť hľadať nové a 
zaujímavé veci v hudbe i s ňou súvisiacom širšom kultúrnom priestore. Kde má formát 
Rádia_FM svoje hranice, čo má byť a čo už nemá byť súčasťou programovej ponuky 
Rádia_FM, to však aj naďalej zostávajú otázky, na ktoré musí dramaturgia tejto programovej 
služby hľadať odpovede.  
Hudobný formát Rádia_FM sa v uplynulom roku vyprofiloval, dominantná je hudba poslednej 
dekády, citeľné sú však už aj presahy do minulých období. Takto koncipovaný hudobný 
formát postupne otvára rádio širšej poslucháčskej obci, rozširuje ho nielen žánrovo, ale aj 
celkovým hudobným výrazom. Slabšou stránkou rádia ostáva hovorené slovo, resp. jeho 
obsah. Štruktúra rádia si pýta viac originality, neformálnosti a možno aj odvahy spracovávať 
témy, ktoré síce nie sú primárne spájané s hudbou, kultúrou alebo umením, dotýkajú sa však 
života generácie, ktorú toto rádio reprezentuje. Určovanie nových trendov v hudbe a v 
komunikácii prostredníctvom nových médií, s ktorými je rádio vo verejnosti spájané, nie je 
dostatočne využité v hovorenom slove a v jeho obsahu. Výber a spracovanie tém sú na 
rozdiel od hudobnej stránky vysielania strnulé a častokrát aj formálne. Mienkotvorný 
charakter, na ktorý Rádio_FM evidentne ašpiruje, bez výraznejšej zmeny kontentu môže len 
ťažko dosiahnuť.    
Počúvanosť Rádia_FM v roku 2011 po počiatočnom náraste stagnovala. Jedným z 
výrazných faktorov, ktorý bránil rádiu rozvinúť svoje ambície, bola absencia plnohodnotnej, 
modernej a funkčnej webovej stránky. Poslucháč Rádia_FM rozumie technológiám a v 
bežnom živote ich naplno využíva. Rádio nie vždy počúva online a obsah, ktorý ho zaujal, 
alebo ktorý mu niekto odporučil, je zvyknutý nájsť si na webe. Webová stránka Rádia_FM 
však mnohé dôležité funkcionality neobsahovala a prestala slúžiť ako jeden zo spôsobov 
šírenia programu. Bez funkčnej stránky, zodpovedajúcej požiadavkám, ktoré na web kladú 
poslucháči Rádia_FM, nemôže tento typ rádia ďalej napredovať. 
Rádio_FM prešlo smerom k svojmu vyprofilovaniu kus cesty, má svoje nezastupiteľné miesto 
v programe RTVS a plní dôležité poslanie, jeho potenciál je však mierne väčší, ako je jeho 
súčasné postavenie v slovenskom éteri. 
 
Rádio Patria  
Rádio Patria ako jedna z programových služieb organizačnej zložky  Slovenský rozhlas 
RTVS, je zo zákona (§ 5 zákona č. 532/2010 Z. z.) „určené na vysielanie obsahovo a 
regionálne vyvážených programov v jazyku národnostných menšín a etnických skupín 
žijúcich na území Slovenskej republiky”. Tento zákon určuje aj časový rozsah vysielania, 
ktorý musí zodpovedať národnostnému a etnickému zloženiu obyvateľstva SR. Čo ale 
neurčuje zákon, to je kvalita programu.  
Rádio Patria sa skladá z dvoch zložiek: z maďarského a z národnostno-etnického vysielania. 
To prvé je plnoformátové samostatné  vysielanie s 84 hodinovým týždenným programom (12 
hodín denne), kým vysielanie pre ostatné národnosti je šírené na vlnách Rádia Regina 14 
hodín týždenne  (1 hodina denne a cez víkend od 19.00 do 24.00, resp. liturgia v ranných 
hodinách a hudobná relácia popoludní). 
Čo sa týka žánrového zloženia programov  maďarského vysielania, prevahu má publicistika 
(39,2 %)  a hneď  za ním nasledujú hudobno-slovné relácie (38,3 %).  Spravodajstvo v tomto 
vysielaní dostáva menší priestor (14,2 %), a čo je pozoruhodné, veľmi sa znížil pomer 
literárnych a dramatických relácií (2,5 resp. 0,7 %). 
V národnostno-etnickom vysielaní (NEV) dostáva najväčší priestor  hudba (43,8 %),  vďaka 
veľmi populárnej relácii Hudobné pozdravy, ale aj ostatným hudobno-slovným reláciám. 
Nasleduje publicistika (33 %), literárne relácie (9,6 %) a spravodajstvo (5,3 %). Pomerne 
vysoký je podiel (3,4 %)  – najmä v porovnaní s maďarským vysielaním – dramatických 
relácií v NEV Rádia Patria.  
Štruktúra NEV je založená najmä na rusínskych, ukrajinských a rómskych reláciách, ktoré sa 
formou národnostného magazínu a hudobného programu vysielajú denne. Rómske relácie v 
spisovnej rómštine a v slovenčine existujúce už 20 rokov. Do vysielania ich dodáva Rómske 
mediálne centrum MECEM, ktoré formou reportáží, rozhovorov a spravodajstva  mapuje 
udalosti zo života Rómov na Slovensku. České, poľské a nemecké národnostné magazíny, 



Strana 9 z 23 
 

existujúce už 13 rokov, sa striedavo vysielajú každú tretiu sobotu , venujú sa kultúre, histórii 
a aktuálnym udalostiam  tej ktorej národnostnej menšiny. Tvoria ich externí redaktori v 
spolupráci  s národnostnými spolkami a organizáciami. Berúc ohľad na momentálne 
personálne vybavenie a finančné zázemie NEV, nie je možné zmeniť periodicitu týchto 
relácií.  
Trochu iná je situácia s rusínskymi a ukrajinskými reláciami, ktoré sa rozdelili v roku 1998 
(pred tým boli rusínsko-ukrajinské). Táto programová časť NEV je žánrovo najpestrejšia 
vzhľadom na početnosť, tradície a kultúru týchto národností, ale aj na históriu týchto relácií. 
Publicistické, spravodajské, literárno-dramatické, umelecké a mládežnícke relácie sú 
pravidelne zaradené do vysielania, stály priestor majú aj duchovné programy.  
Národno-etnické vysielanie si po vzniku RTVS (zlúčení regionálneho štúdia STV a SRo)  
nevytýčilo nové ciele, čo do istej miery poznamenáva úroveň programov. Chýba mu 
dynamickosť, väčšia vynaliezavosť, nové typy programov.  Na tomto mieste treba 
pripomenúť aj písomné protesty a nespokojnosť rusínskych a ukrajinských organizácií a 
spolkov  s  vysielacím časom programov  NEV, keď sú víkendové relácie zaradené na 
večerné hodiny (19.00 – 24.00).  Rozhlasové vysielanie ale nemôže konkurovať televíznym 
programom, čo má za následok  nižšiu počúvanosť  relácií NEV, preto požadujú zaradenie 
programov na popoludňajšie hodiny.  
Hoci v programovej štruktúre maďarského vysielania sa nenachádzajú programové 
dominanty, na ktoré by mohla byť priebežne stavaná, ponuka  je  pestrá: v pracovných dňoch 
sú do živého prúdového vysielania (6.00 – 18.00) zaradené aktuálne informácie, rozhovory, 
každú hodinu správy, o 12.30 a o 17.30 spravodajská relácia Denná kronika. Do víkendovej 
štruktúry sa dostali tzv. monotematické publicistické relácie z oblastí: literatúra, kultúra, 
záujmová činnosť, národopis, zdravie, životný štýl, školstvo, veda, rómsky magazín, 
náboženská relácia a týždenný prehľad politických udalostí.  
Začiatkom roka GR RTVS vypísala konkurz na výrobu programových slotov práve v hore 
uvedených tematických okruhoch. Snáď pre krátkosť času alebo z iných príčin sa  
očakávania nenaplnili, uchádzačov bolo málo a ani ich odborná pripravenosť nedosiahla 
požadovanú úroveň.  Podľa nášho názoru, je potrebné riešiť kvalitu tvorivého zázemia pre 
maďarské vysielania Rádia Patria. 
 
Radio Slovakia International 
Okruh plní svoje zákonné povinnosti. Zaznamenal obrovský nárast výkonov oproti roku 2010, 
čo vzniklo zaradením väčšieho množstva repríz (premiéry programov sa reprízujú 8-krát 
oproti trom v roku 2010). Vzhľadom na spôsob šírenia (internet) a adresátov (celý svet), 
možno tento krok hodnotiť pozitívne. Programová služba je však bytostne závislá na 
kvalitnom fungovaní internetovej stránky SRo. Problémy s webom, ktoré sa naplno prejavili 
v roku 2011 neboli doteraz odstránené a negatívne sa dotýkajú šírenia programu Radia 
Slovakia International.  
 
Rádio Klasika, Rádio Litera, Rádio Junior 
Rádio Klasika, Rádio Litera a Rádio Junior sú špecifické programové služby s 24-hodinovým 
vysielaním, ktoré vo svojej štruktúre čerpajú z programu iných rozhlasových okruhov. Rádio 
Klasika a Rádio Litera majú svoju program postavený na 10-hodinovom pôdoryse piatich 
dvojhodinových blokov, ktoré počas jedného týždňa rotujú a postupne sú nahrádzané novými 
zaraďovanými reláciami. Rádio Junior, ktoré je primárne určené detskému poslucháčovi do 
10 rokov, je organizované ako blokové vysielanie s pevným vysielacím časom pre jednotlivé 
typy programov.  
Keďže jednotlivé programové typy u týchto rádií sa prekrývajú s programami iných okruhov, 
hodnotiť sa dá predovšetkým dramaturgia a komunikácia s poslucháčom. Z tohto pohľadu 
môžeme skonštatovať, že Rádio Klasika, Rádio Litera aj Rádio Junior sa v roku 2011 
postupne etablovali na rozhlasovom trhu a predovšetkým Rádio Litera – vzhľadom na 
výnimočnosť svojho formátu postaveného výlučne na hovorenom slove – si citeľne získava 
svoje poslucháčske zázemie.  
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TELEVÍZNE PROGRAMOVÉ SLUŽBY 
 
Spravodajstvo 
Vysielanie spravodajstva je jednou z priorít programovej služby RTVS. STV v roku 2011 
vysielala aktuálne spravodajstvo v pravidelných vysielacích časoch v rôznej dĺžke 
niekoľkokrát denne: každé ráno reprízu aktuálnych udalostí z predchádzajúceho dňa, počas 
dňa spravodajské bloky s aktuálnymi správami naživo na poludnie o 12:00 hod., o 16:00 
hod., večerné správy o 19:30, nočné správy cca. o 22:00 hod. 
Z peoplemetrového merania sa ukázalo, že sledovanosť Správy STV v roku 2011 bola 
naďalej veľmi nízka a ďaleko za súkromnou konkurenciou. Preto vedenie RTVS urobilo 
niekoľko zmien. STV v septembri výrazne skrátila hlavnú spravodajskú reláciu Správy STV z 
pôvodných 25 minút na 15 minút. Cieľom bolo skvalitnenie obsahu, snaha znovu definovať 
otázky  spravodajskej odvahy a redakčnej zodpovednosti, aby spravodajstvo vo 
verejnoprávnej televízii nebolo nudné. Bohužiaľ tento zámer sa nepodarilo naplniť, skrátené 
hlavné spravodajstvo nebolo ani lepším, ani dynamickejším, Správy STV vysielali iba menej 
príspevkov. V tomto období Správy STV zažívali z pohľadu priazne divákov najhoršie 
obdobie, mali rekordne nízku sledovanosť. Jediné pozitívum bolo, že aj po skrátení hlavnej 
spravodajskej relácie STV zostali Góly-body-sekundy aj naďalej jednou z najsledovanejších 
relácií. 
(Táto situácia sa mohla zmeniť iba postupne, po januári 2012, keď STV začala vysielať 40 
minútové správy o 19:00 hodine.) 
Na jeseň 2011 STV presunula reláciu Komentáre na Dvojku. Dôvodom tohto rozhodnutia 
bolo, že Dvojka mohla poskytnúť väčší priestor – 25 minút, a pevný vysielací čas, čo sa na 
Jednotke nedalo dosiahnuť. Negatívom tohto rozhodnutia bolo, že Komentáre sa 
neodvysielali v dňoch, kedy na Dvojke bol priamy prenos športového podujatia, z tohto 
dôvodu v septembri 2011 STV neodvysielala Komentáre sedemkrát, v októbri trikrát, v 
novembri päťkrát a v decembri štyrikrát.  
STV Dvojka aj v roku 2011 pravidelne vysielala Správy-Hírek a Národnostné správy, v 
nezmenenom objeme. 
V roku 2011 sa ešte nepodarilo dosiahnuť cieľ užšej spolupráce s organizačnou zložkou 
Slovenský rozhlas a využiť redaktorov na spoločné vstupy z aktuálnych udalostí. Táto forma 
spolupráce sa začala až v roku 2012. 
Dvojka súbežne prinášala hlavné Správy STV tlmočené do posunkovej reči pre nepočujúcich 
divákov, čo je dôležitou službou pre špecifickú časť populácie. 
Správy STV v roku 2011 z pohľadu súčasných trendov vo vysielaní spravodajstva zaostávali 
tak obsahovo ako aj výrazovo, čo mohlo byť jeden z aspektov nízkeho záujmu divákov. 
Zo štatistických údajov vyplýva, že aj Jednotka aj Dvojka vysielala menej spravodajstva, ako 
bolo pôvodne plánované na rok 2011. Na Jednotke je to o - 0,8  %, na Dvojke o -3,2  %-a. 
 
Publicistika  
Súčasťou programov vyrábaných Centrom spravodajstva v roku 2011 boli aj politické 
diskusné programy na aktuálne témy O 5 minút 12 a informačné magazíny zo 
zaujímavosťami a novinkami zo sveta a z domova, vysielanými od jesene 2011 pod názvami 
Svet v obrazoch a Slovensko v obrazoch. Tieto relácie mali štandardnú úroveň. 
Jednou z najdiskutabilnejších relácií v roku 2011 na STV sa stala relácia Večer pod lampou. 
Niektoré vydania boli predmetom správnych konaní Rady pre vysielanie a retransmisiu. 
Investigatívnu publicistiku zastupoval na Jednotke program Reportéri, ktorý prinášal 
zaujímavé kauzy a ich pozadia, táto relácia je momentálne skoro jedinečná na slovenskom 
televíznom trhu. 
Regionálny denník je dôležitou reláciou, ktorá denne mapuje dianie v jednotlivých regiónoch 
Slovenska. Regionálny denník STV sa v roku 2011 ešte vysielal striedavo z Košíc, z Banskej 
Bystrice a z Bratislavy. Bol to oveľa lepší model, ako dnešný stav, kedy z organizačných 
dôvodov Regionálny denník vysiela iba z Bratislavy. 
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STV vo verejnom záujme vysielala aj v roku 2011 Večer na tému, denný informačný magazín 
pre ženy Dámsky klub, národnostné magazíny, magazíny pre špecifického diváka, ako napr. 
Test magazín pre spotrebiteľov, Senior klub pre dôchodcov, Separé  pre ochranu životného 
prostredia, magazín pre rybárov, pre domácich kutilov a záhradkárov, o zdraví, o kultúrnom 
živote a iné; ponuka bola pestrá aj pre náročnejšieho diváka. Publicistika na Dvojke sa 
snažila zameriavať vyslovene na špecifického diváka, čo je dôležitou úlohou verejnoprávnej 
inštitúcie. 
Publicistiky vysielala Jednotka o 0,6  % menej voči plánovanému objemu, Dvojka naopak o 
2,8  % viac. 
 
Dokumenty 
Dokumentárna tvorba je prioritou Dvojky. Snaží sa reflektovať historické výročia, názory a 
postoje súčasnej generácie, portrétovať osobnosti vedy, techniky, kultúry a spoločenského 
života, ale prináša aj nadčasové dokumenty. Samostatnou kapitolou v programovom type 
dokument, boli krátko a dlhometrážne dokumentárne série, aj sólo tituly zo zahraničnej 
produkcie, tematicky zamerané na rôzne oblasti, ako napr. veda a technika, príroda, 
historické udalosti a osobnosti. Dvojka v roku 2011 aktívne pracovala aj s archívom STV. 
Čo sa týka dokumentov, Jednotka v roku 2011 vysielala o 0,2  % viac oproti plánu, Dvojka o 
1 % menej.  
Trojka bola zrušená k 30. 6. 2011, spravodajstvo vysielala o 1,8  % viac ako bol plán, 
publicistiku o 0,2  % menej a dokumenty o 6,5  % viac, ako bolo plánované. 
 
 
Dramatická tvorba  
Centrum dramatickej tvorby (CDT) vyrábalo programy buď na základe Zmluvy so štátom, 
vlastnou alebo koprodukčnou výrobou. Niektoré programy boli do vysielania STV darované. 
Dramaturgovia CDT pracovali na 141 hodinách a 52 minútach odvysielaného programu. 
Z toho bolo 104 hod 55 min programov pre deti a mládež. 
 
Pôvodná dramatická tvorba  – premiéry 
Na celkovom podiele programového typu dramatika sa najväčšou mierou podieľali akvizičné 
hrané filmy a seriály pre všetky skupiny televíznych divákov. Finančné limity sa však prejavili 
vo väčšom nasadení repríz. Celková vysielacia plocha dramatiky ako programového typu sa 
zásadne nezmenila, zvýšil sa však podiel repríz v tomto programovom type.  
Po polroku sa vrátila na obrazovky Jednotky STV v premiérach aj pôvodná vlastná 
dramatická tvorba v podobe dvoch nových seriálov Gympel.tv a Zlomok sekundy. Oba 
seriály nenaplnili očakávania z hľadiska atraktívnosti ani kvality spracovania a nedokázali 
pritiahnuť významnejší počet divákov. 
Vysielanie troch filmoviedok Obhliadka, Výstrel navyše a počas Vianoc Olé, zápražka, 
ktoré boli vyrobené na základe Zmluvy so štátom, bolo ovplyvnené povinnosťou STV 
odvysielať ich do konca roku 2011. Z tohto dôvodu sa filmoviedky vysielali mimo 
programovej koncepcie tri pondelky večer po sebe od polovice decembra. Obsahom 
a spracovaním splnili štandard a pri väčšom počte by mohli byť v budúcnosti zaujímavým 
spestrením v súlade s verejnoprávnou úlohou STV a naplnením archívneho fondu. 
Záznamy z divadelných predstavení sa nepodarilo realizovať vo väčšej miere. Vo vysielaní 
sa realizovali reprízové záznamy divadelných predstavení. V premiére boli odvysielané 
predstavenie DAB Nitra – Všetko za národ a detské predstavenie Perinbaba. Počas Vianoc 
Dvojka odvysielala v premiére tri predstavenia Radošinského naivného divadla. 
Súčasťou Dvojky bola žiadaná a náročnejšími divákmi oceňovaná „artová“ ponuka 
dlhometrážnych filmov vo vysielacích oknách –  Eurokino , Kino na Dvojke,  Filmový klub  
Významné miesto vo vysielaní ma slot Na križovatke Sk-Cz (slovenské a české prelomové 
filmy).  
 
Tvorba pre deti a mládež  – premiéry 
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V jesennej vysielacej štruktúre pokračovalo vysielanie premiérových častí programov 
Superchyty, Hádaj, kto nás pozval a Maškrtníček, ktorý  sa výrobne presunul z Bratislavy 
do  Štúdia RTVS Košice.  
Na Dvojke sa v pracovných dňoch mohla najmladšia generácia detí oboznámiť s klasickými 
rozprávkovými hodnotami v žánroch vhodných pre danú vekovú kategóriu. V danom bloku sa 
úspešne reprízovali aj súčasné zábavno-publicistické a vzdelávacie programy z Jednotky – 
Fidlibum, Fidlibumove rozprávky a už spomínaný Maškrtníček, čo ocenili najmä materské 
školy. Počas celého týždňa sa vysielali na Dvojke Večerníčky pre najmenšieho diváka. Pre 
staršie deti bol vysielaný v premiére seriál mediálnej výchovy Mediálni špióni a živý 
diskusný program pre teenegerov 5 minút po dvanástej. 
K ďalším programov patrili dve 10-dielne série Fenomén Junior, program nemal taký 
úspech ako na Dvojke, kde sa vysielali predchádzajúce série. 
Zaujímavým spestrením bol  animovaný seriál Mať tak o koliesko viac vyrobený zo Zmluvy 
so štátom, vysielaný v nedeľu dopoludnia. Dokumentárny cyklus Deti o deťoch vysielaný 
v sobotu dopoludnia počas jesene oslovil minimálny počet divákov na Jednotke.  
Výroba dramatických programov využívala technické a tvorivé kapacity prevažne 
v Bratislave. 
 
Akvizície (programy zo zahraničia)  
Stratégia nákupov  po skončení rozpočtového provizória sa aj v druhom štvrťroku 2011 
orientovala hlavne na európskych producentov, verejnoprávne televízie a nezávislých 
producentov. V roku 2011 sa výrazne prejavil deficit nákupu v oblasti zahraničných 
dramatických, ale aj dokumentárnych filmov.  
 
Akvizičné programy – premiéry 
Z akvizičných titulov začiatkom jesene divákov nadpriemerne zaujal európsky historický 
dobrodružno-romantický 6-dielny seriál Krajina rebelov vysielaný vo štvrtok večer a podobné 
seriály, ktoré boli uvedené v kapitole Vianočná vysielacia štruktúra. 
Premiérovo pokračovalo vysielanie denného seriálu popoludní – Sila lásky, ktorý napĺňa voči 
RTVS prísne zákonné podmienky vysielania európskej nezávislej tvorby v rozsahu 20  % 
z vysielacieho času. 
V druhom večernom pásme sa koncom jesene vysielali premiérové kultové seriály Zákon 
a poriadok, Luther a taliansky seriál R.I.S.  
Programovo úspešne sa podarilo obsadiť nedeľný cyklus Film pre pamätníkov slovenskými 
a českými filmami. 
Z dôvodu vyčerpania akvizičnej knižnice, aj počas jesene až do Vianoc, sa vysielali 
v prevažnej miere naďalej len opakované reprízové akvizičné tituly, nepodarilo sa udržať 
naplnenie romantických pondelkových večerov, ani štvrtkového večerného priestoru pre 
vysielanie historických seriálov, čo prispelo k celkovému poklesu priemerného podielu 
v sledovanosti. 
 
Zábavné, hudobno-zábavné, zábavno-vzdelávacie programy a eventy 
Priniesť kvalitnú a zároveň divácky akceptovanú zábavu na obrazovku je v posledných 
rokoch jednou z aktuálnych výziev tvorivého prostredia STV. Programy, ktoré kontinuálne 
pokračovali aj v roku 2011 boli úspešné projekty Pošta pre teba, Tajomstvo mojej kuchyne 
a Vojna kuchárov. 
K premiérovým programom v podvečernom pásme pribudli obnovené relácie  Duel a  5 proti 
5 rovnako s Andrejom Bičanom. 
Po získaní diváckeho návyku približne po 2 mesiacoch od začiatku vysielania začali všetky 
uvedené programy dosahovať každodenne nadpriemerný podiel diváckeho záujmu.  
V úvode jesene Jednotka odvysielala ešte 3 premiérové časti programu Kaviareň Slávia 
s nadpriemerným záujmom divákov a s omeškaním začala vysielať hudobno-zábavnú retro 
show Legendy popu. Jednotlivé časti boli venované slovenským interpretom, pôsobiacim 
viac ako 25 rokov na slovenskej hudobnej scéne.  
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Od konca septembra sa začalo vysielanie zábavného licencovaného programu Kto hovorí 
pravdu (na základe v minulosti najsledovanejšieho rovnakého programu televízie JOJ – 
Inkognito).  
K profilovým a najsledovanejším programom Dvojky patrila talk show Aleny Heribanovej 
Anjeli strážni.  
Pokračovalo vysielanie  úspešného cyklu košického štúdia – Kapura. Pôvodné zábavné 
formáty náročnejšieho typu dlhodobo absentujú vo vysielaní Dvojky. Vzhľadom na to, že ani 
rok 2011 nepriniesol pozitívny obrat, bolo nutné aj naďalej siahať pri príprave vysielania po 
zábavných programoch z archívu.  
 
Eventy a koncipované večery  2011 
Prioritnými projektmi v prvom polroku na Jednotke boli priamy prenos programu Krištáľové 
krídlo a Slovenka roka. Už tradičnými projektmi na Jednotke boli aj Osobnosť televíznej 
obrazovky a Miss Universe SR.  
STV komunikačne podporila aj tie projekty, do ktorých síce nevstúpila priamym finančným 
vkladom, ale poskytla svoj priestor vo vysielaní.  
Počas jesene odvysielala Jednotka pri nadpriemernej sledovanosti charitatívne eventy 
Kvapka nádeje, tradične na Mikuláša Hodinu deťom a popoludní na Štedrý deň záznam 
z vianočného koncertu spoločnosti Úsmev ako dar, založenej pred 29 rokmi zamestnancami 
Slovenskej televízie. 
STV programovo zabezpečila aj mimoriadne udalosti počas jesene, ako boli hlasovanie 
o nedôvere vlády SR 11. 10. a štátny smútok v deň pohrebu bývalého česko-slovenského 
prezidenta Václava Havla 22. 12. 2011. 
Prínosná bola spolupráca s Českou televíziou – spoločný priamy prenos z Benefičného 
galavečera Trebbia. Bratislavské hudobné slávnosti patria k vrcholu hudobnej sezóny – 
Dvojka priniesla otvárací koncert BHS v priamom prenose a pripravila aj záznamy ďalších 
koncertov. Rovnako tak aj záznamy z Bratislavských džezových dní Jednu z dominánt 
hudobného vysielania Dvojky tvorí folklórna hudba a nedeľné popoludnia patrili záznamom z 
folklórnych festivalov.  
 
Náboženské programy 
Prenosy z bohoslužieb, tvorili stabilnú súčasť zväčša nedeľného a sviatočného vysielania 
Dvojky. Okrem toho Dvojka vysielala náboženský magazín Orientácie, diskusný program 
Sféry dôverné, Slovo – príhovory na nedeľu a Sviatočné slovo – príhovory duchovných 
k sviatkom. Duchovné dokumenty sú súčasťou príležitostného vysielania k sviatkom 
a udalostiam. Príbehy ľudí, ktorí sa vymanili zo závislosti aj prostredníctvom viery priniesol 
cyklus Môj príbeh. Záznam z Medzinárodného ekumenického koncertu sakrálnych spevov 
pripravilo Štúdio RTVS Košice. 
V tomto segmente bolo vyrobených oproti plánu menej programov z východného Slovenska. 
Objavuje sa nespokojnosť obyvateľov aj cirkevných predstaviteľov z východného Slovenska 
s neproporčným pokrytím náboženského života na Slovensku  v televíznom vysielaní RTVS. 
 
Vyhodnotenie programov v zmysle článku III ods. 4 Zmluvy so štátom 
Podstatná časť programov bola vyrobená v zmysle Zmluvy so štátom. V niekoľkých 
programoch nebola dodržaná povinnosť uviesť – „vyrobené s podporou MK SR“ (Fenomén 
Junior 20 častí, Dámsky klub 59 častí,  A3UM 5 častí, Štýlovo 6 častí, Sféry dôverné 12 
častí). Nedodržanie stopáže registrujeme v prípade cyklu Fenomén Junior 20 častí. 
V prípade niektorých sledujeme nedokončené štádium výroby do konca roka 2011 
(Filmoviedky, 2 časti Encyklopédia slovenských obcí, Slovenský futbal – zrod, vývoj, 
budúcnosť zmenený názov: História Slovenského futbalu 3 časti, Slováci vo svete 5 častí, 
Pozvánka do divadla – národnostné predstavenia : Divadlo Thália Košice - Niekde v Európe 
(maď).) 
V dôsledku časového tlaku na uzavretie Zmluvy so štátom v roku 2011 sa do výroby dostalo 
veľké množstvo cyklov a formátov, ktoré je problematické s úspechom vysielať aj po dlhšom 
období. Na hrane opodstatnenej výroby podľa Zmluvy so štátom s pomenovaním programy 
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vo verejnom záujme sú aj formáty so športovou tematikou. Šport je považovaný za viac 
komerčný program alebo program, ktorý pre záujem sponzorov o šport nemá ťažkosti 
s výrobou, medzi tieto je možné zaradiť napr.:  Keď vyrastiem  20 častí. 
Do zmluvy so štátom by sa v podstatne väčšej miere mali dostať tzv. sofistikované programy, 
ktoré je možné bez straty aktuálnosti vysielať aj s väčším časovým odstupom od premiéry.  
 
6. Výročná správa RTVS za rok 2011 
M. Zemková odprezentovala predložený materiál členom rady. 
M. Kollár, ako spravodajca k tomuto bodu skonštatoval, že správa obsahuje všetky zákonné 
náležitosti a odporúča ju Rade RTVS schváliť. 
M. Kollár dal priestor na diskusiu k tomuto bodu: 
M. Antol uviedol, že by privítal špecifickejšie informácie k jednotlivým regionálnym štúdiám. 
Zaujímal sa, prečo sa šetrenie omnoho výraznejšie prejavovalo v STV oproti SRo a či sa dá 
za súčasné prostriedky vytvoriť atraktívnejší program. 
M. Zemková odpovedala, že regionálne štúdiá nemajú právnu subjektivitu a takýchto útvarov 
je v RTVS veľa a správa by bola veľmi obsiahla, ak by bol každý vyhodnotený samostatne. 
V STV sa podľa nej šetrí viac preto, lebo SRo už takýmito reštrikciami prešiel a v STV je 
stále ešte z čoho šetriť. 
V. Slovák požiadal o bližšie informácie k honorárom externistov, ktoré sa mu zdajú vysoké 
a spýtal sa, čo všetko obsahuje táto položka. 
M. Zemková vysvetlila, že kým v SRo takmer neexistuje externé tvorivé prostredie, tak 
v televízii je to naopak a s externým prostredím sa veľa spolupracuje. Upozornila, že aj tu sa 
šetrí oproti minulému roku 5 mil. €.  
D. Vašinová doplnila, že tu sú uvedené spolu fyzické osoby aj externí dodávatelia, ktorí 
dodávajú hotové diela. Teoreticky by to podľa nej išlo oddeliť. 
I. Nagy poznamenala, že zo zmluvy so štátom sa vrátilo MK SR cca 180 tis. €. Spýtala sa, či 
sa to nedalo použiť na programy. 
M. Zemková uviedla, že RTVS za tieto peniaze programy vyrobil, ale ich nevie vykázať, tak 
musel peniaze vrátiť. Uviedla ako príklad výrobu dokumentu, ktorý nebol odvysielaný 
v termíne, ktorý bol uvedený v zmluve. 
I. Nagy sa spýtala, či na základe tohto nedostane na budúci rok RTVS menej peňazí. 
M. Zemková uviedla, že v zmluve sa financie určujú aproximatívne a bude sa o tom rokovať. 
I. Nagy uviedla, že jej chýbajú programové dominanty na Rádiu Patria.  
M. Antol sa spýtal, kde skončil zvyšok rozpočtu Rady RTVS, ktorý nebol vyčerpaný 
a uviedol, že by bolo zaujímavé aj porovnanie rozpočtov rád z roku 2010 a súčasný rozpočet 
Rady RTVS. 
M. Zemková uviedla, že zvyšok rozpočtu Rady RTVS sú financie RTVS. Ocenila, že aj Rada 
RTVS šetrila. Skonštatovala, že ťažko porovnať fungovanie 9 člennej rady a 36 členov 
bývalých rád. 
M. Kollár predložil návrh na uznesenie a dal o ňom hlasovať: 
Uznesenie č. 48/2012: 
Rada RTVS v zmysle § 8 ods.1 písm. j) zákona č. 532/2010 Z. z. o RTVS prerokovala 
Výročnú správu o činnosti Rozhlasu a televízie Slovenska za rok 2011 a ukladá predsedovi 
Rady RTVS, aby ju predložil Národnej rade SR a žiada GR RTVS, aby ju v zákonnom 
termíne zverejnila na webovom sídle RTVS. 
T: 31. 5. 2012 
Z: predseda Rady RTVS, GR RTVS 
 
Za: 7 / M. Antol, D. Hushegyiová, M. Jesenko, M. Kollár, I. Nagy, V. Slovák,  

V. Talian / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0 
Neprítomný: 1 / M. Kabát / 
Uznesenie bolo prijaté. 
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7. Rámcová správa o činnosti RTVS 
a. informácia o aktuálnom stave hospodárenia a plnenia programovej služby RTVS 
M. Kollár navrhol, aby sa ekonomickým záležitostiam rada venovala v bode č. 9. 
A. Miklánek skonštatoval, že STV plní všetky zákonné náležitosti televízneho vysielania. 
Odprezentoval členom Rady RTVS niekoľko grafov súvisiacich s vývojom na televíznom 
trhu. 
Ľ. Machaj informoval o rozhlasovom vysielaní od ostatného rokovania rady. Ťažiskom boli 
rovnako MS v ľadovom hokeji. Odprezentoval posledné čísla prieskumov sledovanosti. Teší 
ho, že kontinuálne stúpajú menšie programové služby. Informoval, že Rádio Slovensko je 
v časoch spravodajských relácií lídrom na trhu. 
D. Hushégyiová upozornila na niektoré chyby, ktoré sa vyskytujú v spravodajstve STV. 
A. Miklánek uviedol, že ho to tiež hnevá a rozumie výhrade D. Hushégyiovej. 
M. Antol informoval, že sa v jednom článku dočítal, že sledovanosť spravodajskej relácie 
STV je na úrovni 6%, niekedy až na úrovni 4,9% a nie na takej úrovni ako prezentuje 
manažment. Upozornil, že súkromné médiá prezentujú svoje výsledky v kategórii 12 – 54 
rokov a STV v kategórii 12+, pretože v kategórii 12 – 54 by sa vôbec „nechytali“. 
M. Zemková uviedla, že si treba uvedomiť, že RTVS vysiela pre všetkých a teda aj pre ľudí 
nad 54 rokov. Skonštatovala, že čísla 12 – 54 sa používajú pre obchodné účely a čísla 12 + 
z hľadiska programingu. 
M. Kollár poznamenal, že členovia Rady RTVS dostávajú prehľad sledovanosti za každý deň 
a tam sa dá odsledovať, či sú prezentované čísla reálne. 
A. Miklánek uviedol, že ak by RTVS chcela cieliť na 12 – 54 , tak sa musia vyradiť všetky 
detské relácie a poznamenal, že nad 54 rokov je 28% ľudí. 
D. Hushégyiová sa spýtala, či je pravda, že počas ME vo futbale a olympiády sa nebudú 
vyrábať národnostné správy a čo sa spraví s ušetrenými financiami. 
A. Miklánek odpovedal, že počas olympiády sa určite nebudú vysielať národnostné správy 
a počas ME vo futbale sa bude hľadať riešenie. Časť ušetrených prostriedkov sa využije 
podľa dohody s riaditeľom Rádia Patria. 
b. informácia o personálnych zmenách v manažmente RTVS 
M. Zemková informovala, že 30.4.2012 ukončila svoje pôsobenie na pozícii riaditeľky Sekcie 
výroby M. Matisová. Zostáva zároveň tajomníčkou komisie v súvislosti s výzvou na nový 
mediálny komplex. 
c. informácia o zámere vstúpiť do zmluvného záväzku v zmysle par. 15 ods. 3 písm. h) 
zákona č. 532/2010 Z. z. o RTVS, informácia o návrhu na prevod/prenájom majetku 
RTVS a informácia o verejných obstarávaniach 
M. Kollár sa k materiálu o verejnom obstarávaní spýtal na obstarávanie súvisiace s novým 
webom RTVS. Zaujímalo ho, prečo bola zvolená metóda rokovacieho konania bez 
zverejnenia a čo je obsahom služieb, ktoré sa obstarávajú. Ďalej sa spýtal na obstarávanie 
IT techniky za 40 mil. € v priebehu 48 mesiacov. Požiadal, aby členovia rady v prípade 
takýchto veľkých objemov boli o tomto informovaní operatívnejšie a nedozvedali sa to 
v rámci novinárskych otázok. Spýtal sa, či je pri súčasnom stave RTVS schopné 
prefinancovať takúto investíciu. 
M. Zemková informovala, že na základe analýz sa prišlo k riešeniu, že je potrebné zjednotiť 
všetky weby. Najschodnejšia je cesta prostredníctvom webu STV, ktorého autorom je 
spoločnosť Fatchilli a na platforme webu STV sa bude dať vytvoriť nový web RTVS. 
T. Tarábek, riaditeľ Sekcie strategického rozvoja a techniky, doplnil, že vzniknú dva weby. 
Jeden bude inštitucionálny, ktorý bude spĺňať zákonné podmienky pre weby štátnej 
a verejnej správy a druhý bude mediálny web, ktorý by mal byť moderný, budú na ňom 
všetky streamy RTVS a bude previazaný so sociálnymi sieťami.  
M. Zemková skonštatovala, že tento rok má RTVS vyčlenených v rozpočte na investície 
takéhoto typu 12 mil. €. Nie je podľa nej možné, aby sa čiastkové zmluvy k tejto rámcovej 
zmluve súťažili bez toho, aby boli kryté rozpočtom. 
T. Tarábek doplnil podrobnejšie informácie k verejnému obstarávaniu na nákup IT techniky. 
M. Kollár sa spýtal na webové riešenia, čo je na navrhnutom riešení výhodné z hľadiska 
technického, ekonomického a pod. Nerozumie, prečo je súčasťou rokovacieho konania bez 
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zverejnenia aj súčasný inštitucionálny web, ktorý sa robil minulý rok a nijako nesúvisí 
s webom STV a právami Fatchilli. 
M. Zemková odpovedala, že toto riešenie je výhodné hlavne cenovo a je podľa nej výhodné, 
aby jedna spoločnosť spravovala oba weby súčasne. 
M. Kollár sa spýtal, či existuje nejaký projektový tím, ktorý pripravuje obsahovú stránku 
webu. 
M. Zemková odpovedala, že sa tomu venuje D. Vančo a zatiaľ bezodplatne spolupracuje aj 
agentúra MILK. 
I. Nagy sa spýtala, či stavebné úpravy zdravotného strediska a stravovacieho zariadenia už 
súvisia so zámerom vysťahovať výškovú budovu. 
M. Zemková odpovedala, že to súvisí s tým a výšková budova bude nevyužívaná.  
M. Kollár sa spýtal, či sa tým pádom opúšťa zámer zosťahovania RTVS do Mlynskej doliny. 
M. Zemková odpovedala, že to nie je opustenie zámeru, ale momentálne nevie, ako 
dopadne súťaž na prenájom komplexu a môže z toho vyjsť aj riešenie dostavby Mlynskej 
doliny. 
M. Kollár predložil návrh na uznesenie a dal o ňom hlasovať: 
Uznesenie č. 49/2012: 
Rada RTVS berie na vedomie informáciu o verejných obstarávaniach za predchádzajúce 
obdobie. 
 
Za: 7 / M. Antol, D. Hushegyiová, M. Jesenko, M. Kollár, I. Nagy, V. Slovák,  

V. Talian / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0 
Neprítomný: 1 / M. Kabát / 
Uznesenie bolo prijaté. 
 
M. Zemková odprezentovala materiál týkajúci sa prenájmu nehnuteľného majetku RTVS. 
M. Kollár predložil návrh na uznesenie a dal o ňom hlasovať: 
Uznesenie č. 50/2012: 
Rada RTVS v zmysle § 8 ods. 1 písm. m) zákona č. 532/2010 o RTVS v nadväznosti na § 12 
ods. 2 a § 13 ods. 1 písm. c) zákona č. 176/2004 o nakladaní s majetkom verejnoprávnych 
inštitúcií, schvaľuje návrh na prenájom nehnuteľného majetku: 
 
Nájomca: A – network spol. s r.o.    
Predmet nájmu: nájom nebytového priestoru, ktorý sa nachádza v objekte na Mýtnej  ul. č.1, 
Bratislava, o výmere 1 m2 a časť anténneho stožiaru 
Účel užívania predmetu nájmu: umiestnenie dátového rozvádzača a vysielacieho zariadenia  

Dátum uzatvorenia zmluvy:  1.6.2008 

Pôvodná doba nájmu:   od 1.6.2008 do 31.5.2012 
Cena nájmu:                          1000,00 eur bez DPH ročne  
Cena služieb:                         náklady za elektrickú energiu podľa skutočnej spotreby 
Cena inventáru:  0,00 eur bez DPH ročne  
Dodatok č. 2 k Nájomnej zmluve zo dňa 1.6.2008 rieši: 
- predĺženie doby nájmu na dobu neurčitú 
 

Nájomca: Pavel Boháč - BOEL - elektroservis 
Predmet nájmu: nájom nebytového priestoru, ktorý sa nachádza v objekte na Žilinskej  ul. 
č.4, Bratislava, miestnosti č.317 a č.318 o výmere 47,4 m2  

Účel užívania predmetu nájmu: sklad 

Dátum uzatvorenia zmluvy:  26.6.2009 

Pôvodná doba nájmu:   od 1.7.2009 do 30.6.2012 
Cena nájmu:                          1320,00 eur bez DPH ročne  
Cena služieb:                 0,00 eur bez DPH ročne  
Cena inventáru:                     0,00 eur bez DPH ročne  
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Dodatok č. 4 k Zmluve o nájme zo dňa 26.6.2009 rieši: 
- predĺženie doby nájmu na dobu neurčitú  

 
Nájomca: Bratislava Music Services, s.r.o. 
Predmet nájmu:  nájom nebytového priestoru, ktorý sa nachádza v objekte na Benediktiho ul. 
č.5, Bratislava, miestnosť č.515 o výmere 15,0 m2 

Účel užívania predmetu nájmu: kancelária 

Dátum uzatvorenia zmluvy:  18.7.2006 

Pôvodná doba nájmu:   od 1.8.2006 do 31.5.2012 
Cena nájmu:                          1545,00 eur bez DPH ročne  
Cena služieb:                         649,00 eur bez DPH ročne   
Cena inventáru:                     0,00 eur bez DPH ročne  
Dodatok č. 6 k Zmluve o nájme zo dňa 18.7.2006 rieši: 
- predĺženie doby nájmu na dobu neurčitú a úprava ceny za služby   
 
Za: 7 / M. Antol, D. Hushegyiová, M. Jesenko, M. Kollár, I. Nagy, V. Slovák,  

V. Talian / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0 
Neprítomný: 1 / M. Kabát / 
Uznesenie bolo prijaté. 
 
M. Zemková odprezentovala materiál o návrhu na prevod vlastníctva prebytočných 
nehnuteľností RTVS. Vysvetlila, že ide o malý domček pri príjazdovej ceste do areálu STV. 
I. Nagy sa spýtala, na čo by boli tieto financie použité v prípade úspešného predaja. 
M. Zemková uviedla, že by to bol príjem rozpočtu a nebol by nijako viazaný. 
M. Antol sa spýtal, ak by sa v budúcnosti uvažovalo o odchode RTVS z Mlynskej doliny, či by 
nebolo lepšie to potom predávať ako celok, či to nebude v tom portfóliu chýbať. 
M. Zemková vysvetlila, že predmetný dom nijako nesúvisí s výrobným areálom a je na okraji 
pozemku STV. 
M. Kollár predložil návrh na uznesenie a dal o ňom hlasovať: 
Uznesenie č. 51/2012: 
Rada RTVS v zmysle § 8 ods. 1 písm. m) zákona č. 532/2010 o RTVS v nadväznosti na § 12 
ods. 2 a § 13 ods. 1 písm. c) zákona č. 176/2004 o nakladaní s majetkom verejnoprávnych 
inštitúcií, schvaľuje návrh na odpredaj nepotrebného nehnuteľného majetku: 
Stavby: 
Staré Grunty č.6, Bratislava 
Rodinný dom, súpisné číslo 3387, na parcele č. 2918/22 a 2918/25 
Vonkajšie úpravy na parcele č. 2918 /23 a 2918/ 24 
Pozemky: 
Staré Grunty, Bratislava 
Parcelné číslo  Výmera v m2  Druh pozemku 
2918/22  206   Zastavané plochy a nádvoria 
2918/23  159   Ostatné plochy 
2918/24  201   Ostatné plochy 
2918/25  234   Zastavané plochy a nádvoria 
2918/26  138   Ostatné plochy 
2918/27  135   Zastavané plochy a nádvoria 
 
Za: 6 / D. Hushegyiová, M. Jesenko, M. Kollár, I. Nagy, V. Slovák, V. Talian / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 1 / M. Antol / 
Neprítomný: 1 / M. Kabát / 
Uznesenie bolo prijaté. 
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d. informácia o zmluvách nad 10 000 eur uzavretých v predchádzajúcom období (čl. 7 
ods. 2 Štatútu Rady RTVS) 
M. Kollár sa spýtal na bližšie informácie k zmluve s GTS Slovakia za 100 tis. € a zaujímal sa 
o zmluvu s Trigonom, kde v oznámení o zámere uzatvoriť zmluvu bola avizovaná suma 
o 100 tis. € nižšia. 
T. Tarábek uviedol, že zmluva s GTS súvisí s MS v ľadovom hokeji a obsahovala niekoľko 
druhov služieb a podrobne ich popísal. 
A. Miklánek odpovedal na otázku v súvislosti s Trigonom uviedol, že ten posun nastal 
v priebehu rokovaní, ale oproti predchádzajúcej „Kriminálke Staré mesto“ nastal výrazný 
pokles. 
M. Jesenko sa spýtal, či je zmluva na prenájom strechy požiarnej zbrojnice firme Telefónica 
na dobu neurčitú. 
M. Zemková odpovedala, že je to na dobu neurčitú. 
M. Kollár predložil návrh na uznesenie a dal o ňom hlasovať: 
Uznesenie č. 52/2012: 
Rada RTVS prerokovala a berie na vedomie informáciu  o zmluvách nad 10 000 € 
uzavretých od predchádzajúceho zasadnutia Rady RTVS. 
 
Za: 7 / M. Antol, D. Hushegyiová, M. Jesenko, M. Kollár, I. Nagy, V. Slovák,  

V. Talian / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0 
Neprítomný: 1 / M. Kabát / 
Uznesenie bolo prijaté. 
 
8. Návrh na zmenu Organizačného poriadku RTVS 
M. Zemková odprezentovala materiál, ktorý bol predložený s nasledujúcou dôvodovou 
správou: 
„V návrhu organizačného poriadku a organizačnej štruktúry RTVS, ktorú sme Rade 
predkladali v marci 2011, sme uviedli: „Nástroje riadenia, k akým patria najmä organizačné 
štruktúry, nemožno v prechodovom období budovania úplne nového systému organizácie 
práce a riadenia v novej inštitúcii vnímať ako kamenné či nemenné – sú tranzitívne. Po 
uplynutí jedného až dvoch rokov po implementácii organizačného poriadku a štruktúry bude 
preto potrebné vyhodnotiť ich účinnosť a v prípade potreby predložiť Rade návrh zmien – tie 
budú okrem zrejmých determinánt jednotlivých fáz fúzie súvisieť aj s ekonomickými a 
finančnými možnosťami inštitúcie a možnosťami jej rozvoja najmä v programovej oblasti. Až 
v nasledujúcich obdobiach (a štruktúrach) bude možné samostatné základné agendy v 
jednotlivých útvaroch fixovať. Významnú úlohu v tomto procese zohrá možnosť umiestnenia 
celej inštitúcie so všetkými programovými a výrobnými kapacitami v jednom priestorovom 
usporiadaní.” 
Po jednom roku fungovania spoločného organizačného poriadku (OP) a organizačnej 
štruktúry (OŠ) vyvstala potreba niekoľkých úprav vnútorného usporiadania a to z dôvodu 
identifikovania problematických prvkov v OP a OŠ, ktoré je možné eleminovať zmenou:  

- na úrovni riadenia N-1, N-2 a tímlídrov sme v priebehu roka zaznamenali 
problematický prekryv agend, ktoré neboli v OP jednoznačne vyhradené: 
rozhodovacie právomoci o investičných akciách a celkoch (kolízia Sekcie výroby 
a Sekcie strategického rozvoja a techniky), rozhodovacie právomoci o realizácii 
programových prvkov alebo súborov, riadenie komunikácie s externým tvorivým 
prostredím, zazmluvňovanie takejto spolupráce (kolízia Sekcie výroby a Sekcie 
programu),  

- rozdelenie jednotlivých technických agend do dvoch sekcií – pomalá horizontálna 
komunikácia (odbory vysielania v Sekcii výroby a odbory techniky v Sekcii 
strategického rozvoja a techniky), 
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- problematické riadenie v centralizovaných sekciách výroby a tiež strategického 
rozvoja a techniky v situáciách, keď televízne a rozhlasové tímy nemôžu pracovať 
v jednom priestorovom usporiadaní, 

- problematické zostavovanie pružných projektových tímov v prípade, ak je jeden 
takýto tím inštitucionalizovaný vo fixne stanovenej OŠ (Odbor strategického rozvoja 
v Sekcii strategického rozvoja a techniky), 

- Sekciu výroby sme prechodne koncipovali ako centrálne riadenú sekciu (do 
zavedenia jednotného plánovacieho a výkazného softvérového riešenia), jej vnútorné 
členenie dostatočne neodráža špecifické odlišnosti rozhlasového a televízneho 
prostredia, 

- z hľadiska rozsahu a príbuznosti agend v Sekcii ľudských zdrojov a v Sekcii 
generálnej riaditeľky, tiež z hľadiska ich možného prepojenia a horizontálnej 
komunikácie je ich umiestnenie v jednej sekcii optimálnejšie ako v súčasnosti, 

- z hľadiska významu agendy verejného obstarávania (VO), jej prierezového 
charakteru, sa jej umiestnenie len ako bližšie nevyčlenenej agendy v Sekcii 
ekonomiky javí ako nedostatočné (agenda je poddimenzovaná v ľudských kapacitách 
a procesy VO sú preto zdĺhavé). 

Všetky tieto problematické prvky OP a OŠ je možné riešiť. Navrhované riešenie bude klásť 
dôraz na aktuálnu situáciu a potreby RTVS. V nasledujúcom období je možné výraznejšie 
zmeny predpokladať až po spoločnom priestorovom umiestnení rozhlasovej a televíznej 
organizačnej zložky.“ 
M. Jesenko, ako spravodajca k tomuto bodu pozitívne ohodnotil vznik Odboru verejného 
obstarávania, zvyšujúcu mieru decentralizácie organizačných zložiek a pozitívne hodnotil aj 
to, že to nebude dôvod prepúšťania v RTVS. Spýtal sa, či to ale nebude dôvod na nábor 
nových zamestnancov. Skonštatoval, že dopad na rozpočet bude neutrálny a neovplyvní to 
čerpanie jednotlivých kapitol. 
M. Zemková uviedla, že sa neočakáva ani prísun, ani úbytok zamestnancov. Pôjde podľa nej 
len o vnútorné preusporiadanie. 
M. Antol by privítal, ak by bolo prísnejšie vymedzené v štruktúre, že je sekcia programu STV 
a sekciu programu SRo, aby sa do jednej sekcie neskrývali dvaja programoví riaditelia. 
K regionálnym štúdiám uviedol, že by mohli fungovať na úrovni sekcií v rovnakej N-1 hladine. 
M. Zemková uviedla, že pri Sekcii programu prišlo k doplneniu, že ich riadi riaditeľ programu 
STV a SRo. 
M. Kollár požiadal o popísanie ako bude v bežnej praxi vyzerať vzťah program – výroba – 
technika. 
M. Zemková uviedla, že na základe tejto organizačnej štruktúry príde k prerozdeleniu 
rozpočtu do jednotlivých kapitol. Rozpočet na programy bude mať Sekcia programu, 
rozpočet na technické investície bude mať Sekcia IT a nebude to rozdelené v dvoch 
sekciách. Na základe toho sa podľa nej bude dať lepšie detekovať zodpovednosť. 
M. Kollár sa spýtal, ako na základe tejto organizačnej štruktúry bude fungovať samotná 
realizácia výroby. 
A. Miklánek odpovedal, že terajší manažéri výroby sa stanú manažérmi programu, prejdú 
pod programové centrá a program bude zadávať zadanie do výroby a bude mať priamu 
kontrolu nad rozpočtom. 
M. Kollár uviedol, že má pocit, že pri tejto štruktúre sa točí obsah okolo techniky a nie 
technika okolo obsahu. 
M. Zemková odpovedala, že program sám o sebe je nerealizovateľný, ak nemá príslušnú 
realizačnú podporu. Dominantný je podľa nej ten, kto určuje a tie agendy budú umiestnené 
v Sekcii programu. 
M. Kollár predložil návrh na uznesenie a dal o ňom hlasovať: 
Uznesenie č. 53/2012: 
Rada RTVS v zmysle § 8. ods. 1. písm. f) zákona č. 532/2010 Z. z. o RTVS schvaľuje návrh 
zmeny Organizačného poriadku Rozhlasu a televízie Slovenska predložený GR RTVS 
v znení zmien predložených na rokovaní Rady RTVS dňa 24. 5. 2011 s účinnosťou od 
1.7.2012. 
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Za: 5 / D. Hushegyiová, M. Jesenko, M. Kollár, I. Nagy, V. Talian / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 2 / M. Antol, V. Slovák / 
Neprítomný: 1 / M. Kabát / 
Uznesenie bolo prijaté. 
 
9. Správa o hospodárení a plnení záväzných ukazovateľov rozpočtu Rozhlasu a 

televízie Slovenska za I. štvrťrok 2012 
D. Vašinová odprezentovala hospodárenie RTVS za I. štvrťrok: 

Záväzný ukazovateľ rozpočtu 
RTVS 

rozpočet 
2012 

skutočnos
ť I. Q 2012 

plnenie 
rozpočtu 

 v % 

bežné výdavky 97 204 959 23 706 897 24,39 

kapitálové výdavky 15 250 000 1 136 255 7,45 

celkový prebytok 2 673 887 19 363 919 724,19 
sumy v tabuľke sú v € 
 
Ďalej odprezentovala plnenie rozpočtu z hľadiska príjmov a výdavkov: 

  Ekonomická klasifikácia 
Rozpočet 

2012  RTVS 

Skutočnosť  
I. Q 2012  

 RTVS 

% 
plnenia 

  Príjmy RTVS spolu  115 810 084 44 223 592 38,19 

  Príjmy RTVS spolu  bez príjmových fin. 
operácií  100 229 566 28 643 074 28,58 

100 ▪   Daňové príjmy  73 610 513 20 397 912 27,71 

130 
    dane za tovary a služby (úhrada za služby 
verejnosti)  73 610 513 20 397 912 27,71 

200 ▪   Nedaňové príjmy, z toho: 7 976 338 1 245 162 15,61 

300 ▪   Granty a transfery, z toho 18 642 715 7 000 000 37,55 

400 ▪   Príjmové finančné operácie, z toho: 15 580 518 15 580 518 100,00 

  Výdavky RTVS spolu  113 136 197 24 859 673 21,97 

  
Výdavky RTVS spolu  bez výdavkových fin. 
operácií 112 454 959 24 843 152 22,09 

600 ▪   Bežné výdavky, z toho: 97 204 959 23 706 897 24,39 

700 ▪   Kapitálové výdavky, z toho: 15 250 000 1 136 255 7,45 

800 
▪   Výdavky z transakcií s fin. aktívami a 
pasívami 681 238 16 521 2,43 

  Celkový prebytok (+)/schodok (-) 2 673 887 19 363 919 724,19 

    - vylúčenie finančných operácií -14 899 280 -15 563 997 104,46 
  Prebytok (+) / schodok RTVS (-) (ESA 95) -12 225 393 3 799 922 -31,08 
sumy v tabuľke sú v € 
 
D. Vašinová uviedla, že k 31.3.2012 eviduje RTVS pohľadávky voči odberateľom v celkovej 
výške 5 804 711 €, z toho po lehote splatnosti vo výške 4 833 789 €. Väčšina z nich je 
predmetom súdnych sporov. Účtovný stav záväzkov voči dodávateľom k 31.3.2012 
predstavuje sumu 6 121 344 €.  K 31.3.2012 po lehote splatnosti predstavovali záväzky voči 
dodávateľom výšku 499 305 €. Ide predovšetkým o záväzky, ktoré sú riešené s dodávateľmi 
resp. o záväzky, ktoré budú riešené vzájomnou kompenzáciou. Zmluva so štátom je 
v rozhlasovej časti plnená na 17,51% a v televíznej časti na 24,84%. 
M. Kollár sa spýtal na stav sporu s Omegou a či je vedený prehľad o tom ako hospodária 
jednotlivé organizačné zložky. 
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M. Zemková v súvislosti s Omegou informovala o rozhodnutí Najvyššieho súdu SR, ktorý 
prípad vrátil na nové konanie.  
D. Vašinová uviedla, že systém umožňuje aj sledovanie jednotlivých zložiek a na budúce 
zasadnutie pripraví stav aj v takomto členení. 
M. Antol sa spýtal na nárast zamestnancov o 7. 
M. Zemková vysvetlila, že sú to funkčné miesta, ktoré boli obsadené fyzickými osobami. 
Upozornila na to, že RTVS nemôže ísť stále dole so zamestnancami.  
M. Kollár predložil návrh na uznesenie a dal o ňom hlasovať: 
Uznesenie č. 54/2012: 
Rada RTVS prerokovala a berie na vedomie Správu o  hospodárení a plnení záväzných 
ukazovateľov rozpočtu za 1. štvrťrok 2012 a žiada GR RTVS o predloženie správy 
o hospodárení a plnení záväzných ukazovateľov rozpočtu za 2. štvrťrok 2012. 
T: 9.8.2012  
Z. GR RTVS 
 
Za: 7 / M. Antol, D. Hushegyiová, M. Jesenko, M. Kollár, I. Nagy, V. Slovák,  

V. Talian / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0 
Neprítomný: 1 / M. Kabát / 
Uznesenie bolo prijaté. 
 
M. Kollár pripomenul, že vo februári sa rada zaviazala, že bude štvrťročne určovať odmenu 
GR RTVS pri vyhodnocovaní hospodárskych výsledkov a plnení záväzných ukazovateľov. 
Upozornil, že súhrn ročných odmien nemôže presiahnuť výšku ročnej mzdy. 
M. Jesenko informoval, že DK Rady RTVS sa na minulotýždňovom rokovaní zaoberala aj 
plnením záväzných ukazovateľov RTVS v rámci posudzovaného štvrťroku a odporúča Rade 
RTVS priznať odmenu. 
M. Kollár dal priestor pre návrhy členov Rady RTVS: 
V. Talian vzhľadom na to, že sa plnia základné parametre RTVS navrhol pre GR RTVS 
odmenu vo výške 100% jej mzdy za I. štvrťrok. 
M. Kollár predložil návrh na uznesenie a dal o ňom hlasovať: 
Uznesenie č. 55/2012: 
Rada v zmysle § 8 ods. 1 písm. c), podľa § 14 ods. 8 a podľa § 16 ods. 7 zákona č. 532/2010 Z. z. 
o RTVS a čl. 3 ods. 4 Štatútu Rady RTVS priznáva GR RTVS odmenu za 1. štvrťrok 2011 vo výške 
100 % mzdy za toto obdobie. 
 
Za: 6 / M. Antol, D. Hushegyiová, M. Jesenko, I. Nagy, V. Slovák, V. Talian / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 1 / M. Kollár / 
Neprítomný: 1 / M. Kabát / 
Uznesenie bolo prijaté. 
 
M. Kollár informoval, že GR RTVS doručila Rade RTVS stanovisko k uzneseniu rady, ktorým 
zmenila spôsob vyplácania odmeny GR RTVS zo zálohového na ex post. Požiadal, či by 
Rada RTVS mohla dostať relevantné právne stanovisko, o ktoré opiera GR RTVS svoj názor. 
M. Zemková uviedla, že doručí predmetné právne stanovisko Rade RTVS. 
 
 
10. Sťažnosti a podnety 
a. Odvolanie voči rozhodnutiu podľa zákona č. 211/2000 Z. z. o slobode informácií 
M. Jesenko pripomenul, že toto už Rada RTVS riešila na marcovom zasadnutí a zhrnul 
obsah odvolania. Navrhol, keďže RTVS v rámci lehoty opätovne nerozhodla, tak Rada RTVS 
opätovne zruší fiktívne rozhodnutie RTVS a RTVS rozhodne s tým, že buď sprístupní alebo 
nesprístupní informáciu. 
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M. Zemková uviedla, že RTVS to nepokladá za žiadosť o informáciu, keďže sprístupnenie 
zvukových a obrazových záznamov nie je informáciou v zmysle info zákona. 
M. Jesenko skonštatoval, že predmetná žiadosť spĺňa všetky parametre žiadosti podľa info 
zákona. Skonštatoval, že RTVS mohlo rozhodnúť tak, že to nie je informácia, ktorú môže 
sprístupniť podľa info zákona, malo byť vydané rozhodnutie s presnou citáciou paragrafu, 
podľa ktorého sa to nemôže sprístupniť. 
M. Jesenko predložil návrh na uznesenie a M. Kollár dal o ňom hlasovať: 
Uznesenie č. 56/2012: 
Rada RTVS v zmysle § 8 ods. 1 písm. p) zákona č. 532/2010 Z. z. o Rozhlase a televízii 
Slovenska v znení zákona č. 397/2011 Z. z. a § 19 ods. 3 zákona č. 211/2000 Z. z. 
o slobodnom prístupe k informáciám a o zmene a doplnení niektorých zákonov (zákon o 
slobode informácií) v znení neskorších predpisov a podľa § 59 ods. 3 zákona č. 71/1967 Zb. 
o správnom konaní (správny poriadok) v znení neskorších predpisov zrušuje fiktívne 
rozhodnutie RTVS prijaté po uznesení Rady RTVS č. 33/2012 zo dňa 15. 3. 2012, vo veci 
žiadosti spoločnosti KUNZO s.r.o. o informáciu zo dňa 31.1.2012 a vec vracia RTVS na nové 
prejednanie a rozhodnutie. 
 
Za: 7 / M. Antol, D. Hushegyiová, M. Jesenko, M. Kollár, I. Nagy, V. Slovák,  

V. Talian / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0 
Neprítomný: 1 / M. Kabát / 
Uznesenie bolo prijaté. 
 
M. Kollár sa spýtal v súvislosti s listom od odborárov z STV, ktorí tvrdia, že nepodpísali 
Kolektívnu zmluvu RTVS, že kedy je platná Kolektívna zmluva a koľko odborových 
organizácií ju musí podpísať. 
M. Zemková informovala, že zamestnávateľ uzatvára kolektívnu zmluvu so všetkými 
odborovými organizáciami, s ktorými rokuje alebo s najväčšou, v prípade, že tá nepodpíše, 
čo bol tento prípad, tak ostatné musia mať spolu viac členov ako tá najväčšia.  
M. Antol pripomenul, že bol pred časom k dispozícii list p. Semana, ktorý vyrábal reláciu 
„Orientácie“ a pri preverovaní tohto podnetu vraj boli rozpočty jeho relácii dodatočne 
nafukované a potom sa jeho argumenty dostávali do inej pozície vo vzťahu k jeho tvrdeniam, 
že bol ekonomickejší. 
M. Zemková uviedla, že p. Seman si musí uvedomiť, že náklady na reláciu nie sú len jeho 
honorár, ale že sú to aj súvisiace náklady iného charakteru.  
M. Antol ďalej informoval o podnete Rusínskej obrody na Slovensku, ktorá sa zaoberá 
presunom vysielacieho času svojich relácií. 
M. Zemková uviedla, že odpovedala na takýto podnet a Rada RTVS to dostane v kópii. 
 
11. Rôzne 
a. Korešpondencia 
M. Kollár informoval členov Rady RTVS, že majú k dispozícii všetku došlú a odoslanú 
korešpondenciu. 
M. Antol uviedol, že po internete koluje informácia, že SRo 11.5. zakázal odvysielanie 
príspevkov o Global evolution day. Spýtal sa, či sa niečo takéto stalo. 
M. Zemková odpovedala, že jeden takýto príspevok sa riešil, ale ten nebol zakázaný, ale bol 
tak katastrofálne zostrihaný, že nemohol byť zaradený do vysielania. 
M. Antol sa spýtal, na podnet od p. Forsthoffera, že RTVS nebola národnej oslave na Devíne 
29.4. 
M. Zemková odpovedala, že RTVS tam bola, aj STV, aj SRo. 
M. Kollár sa prihovoril za to, aby RTVS zvažovalo, kto sú experti v spravodajských 
a publicistických reláciách. Nepovažuje za správne, že jedným z takýchto expertov je človek, 
ktorý dlhodobo čelí obvineniam z plagiátorstva a nekorektného správania.  
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V. Talian si rovnako myslí, že aj na ľavom aj na pravom názorovom spektre sa nájdu 
podobní experti. 
M. Kollár poďakoval prítomným za účasť a ukončil rokovanie Rady RTVS. 
 
 
V Bratislave 30.05.2012. 
 
Zapísal: Adam Mozolák     
tajomník Rady RTVS 

 
 
Miroslav Kollár 

       predseda Rady  
Rozhlasu a televízie Slovenska 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Kompletný zvukový záznam z rokovania Rady Rozhlasu a televízie Slovenska prehľadne usporiadaný 
podľa prerokovávaných bodov je možné si vypočuť na www.rtvs.sk 
 


